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Forslag fra aksjonær om at Equinor skal legge ned vindkraftsatsningen og avvikle alle 
vindkraftanlegg 
 

Aksjonær Roald Skjoldheim har fremmet følgende forslag til beslutning:  

«Equinor skal umiddelbart legge ned vindkraftsatsningen. Avvikle alle vindkraftanlegg så fort som overhodet mulig.» 

 

Aksjonærens begrunnelse 

1. Det er så langt ikke vært tjent en eneste krone på strømkraftproduksjon i fra vindkraftanlegg 

2. En vindmølle inneholder 300 liter olje. Og det er kun hydraulisk olje som kan brukes til å smøre en vindturbin. Og 

hydraulisk olje er en av de giftigste væskene vi kjenner til. Kreftfremkallende er det og. Pluss at det er glykol i turbinene og. 

3. Vindmøller dreper store mengder insekter og fugler. Selv om vi er øverst på næringskjeden, så betyr ikke det at vi ikke er 

avhengig av alle de andre dyrene som er under oss. Vi står i fare for å utslette oss selv gjennom en planiterial 

hungersnød. Dette kommer til å påvirke oss på måter som vi ikke har muligheter til å forutse. 

4. Vindmøller krever mye fysisk plass. De kommer og til å gjøre permanent skade på naturen der de settes opp. Og å trekke 

vindmøller ut på havet er heller ingen god ide. 

5. Rotorbladene er laget av glassfiber. Disse har en viss avsetning hver dag. Så vi sprer større mengder mikroplast ute i 

naturen. Dette vil komme tilbake til oss gjennom maten vi spiser. Man kan ikke gjemme seg for mikroplasten, den finnes 

overalt. 

6. Om oljen lekker ut, så vil vindturbinen ta fyr. Brannvesenet kan kun stå og se på at det brenner, de når ikke opp til 

brannen. Det beste man kan håpe på er at brannen ikke sprer seg videre til andre vindmøller i området. 

7. Når det blåser for mye, så knekker rotorbladene. 

8. Når det blåser for lite, så produseres det ikke strøm. Vindkraft er en upålitelig kraftkilde. 

9. Redusert psykisk og fysisk helse hos mennesker og dyr som får vindmøller plassert på steder der ikke skulle ha vært noen 

vindmøller 

Oppsummering: Ut med vindkraft, inn med vannkraft. Vi har hatt vannkraft mye lenger enn vindkraft. Dersom Equinor ønsker å 

miljøvaske seg, så er det vannkraft som er den rette veien å gå. Vannkraft er også den beste energikilden når det kommer til 

fornybar energi. 

 

Styrets respons 

Forslagsstiller foreslår å legge ned vindkraftsatsingen og umiddelbart avvikle alle vindkraftanlegg. Forslaget er begrunnet i 

økonomi og miljø og omtaler vindturbiner både til lands og til havs.  

 

I en lavkarbonfremtid vil havvind være viktig i energimiksen, blant annet fordi prosjektene er av en størrelse som gir betydelig 

kraftproduksjon, og havvind vil også være et av få alternativer for storskala fornybar energi for enkelte befolkningstette 

områder. Equinor mener derfor det vil være et marked for kraftproduksjon fra havvind fremover, og at selskapet har 

konkurransefortrinn innen havvind på grunn av erfaring fra store industrielle prosjekter til havs.  

 

Våre eksisterende havvindparker i produksjon er lønnsomme. Samtidig er lønnsomheten i nye havvindprosjekter under press, 

blant annet grunnet høy inflasjon, rentekostnader og flaskehalser i leverandørkjeden i en industri i vekst. Sykluser i 

energiindustrien er ikke unormalt. Equinor har en uttalt ambisjon om å opptre motsyklisk med fokus på å skape 

aksjonærverdier og gjennom 2024 tok selskapet også flere grep for å sikre verdiskapende vekst innen fornybarsektoren 

generelt og havvind spesielt. Som beskrevet på kapitalmarkedsdagen i år forventer Equinor over 10% avkastning på 

egenkapitalen fra porteføljen innen fornybar og lavkarbonløsninger, og dette reflekterer selskapets tro på muligheten for 

langsiktig verdiskaping i disse segmentene. 

 

Utbygging av fornybar energi som vindkraft er et viktig bidrag for å redusere verdens klimagassutslipp. Samtidig har alle 

menneskelige aktiviteter potensiale for å forårsake negative konsekvenser for mennesker og miljø. Dette kan være i form av 

ulike typer forurensning, påvirkning på fugle- og dyreliv samt avfallsproblematikk. Det kan også være ulike typer negativ 

påvirkning av slike prosjekter der hvor mennesker bor og oppholder seg.   

 



 

Equinor jobber kontinuerlig for å styrke kunnskapen om hvordan man kan utvikle vindkraftprosjekter på en bærekraftig måte. 

Sammen med våre samarbeidspartnere arbeider vi for eksempel for å oppnå 100 % resirkulering av vindturbinblader ved å 

utvikle en fullstendig sirkulær verdikjede.  

 

Equinors styre vedtok nylig en miljøpolicy som uttrykker selskapets forventninger til oss selv og våre underleverandører. 

Denne, samt annen relevant miljøinformasjon knyttet til havvind og andre aktiviteter, kan finnes på www.equinor.com. 

 

Basert på ovennevnte, anbefaler styret generalforsamlingen å stemme mot forslaget. 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

http://www.equinor.com/
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Forslag fra aksjonær om at Equinor skal trekke seg ut av alle havvindkraftprosjekt og at alle 
bonusordninger og lønnspålegg i 2025 for styremedlemmene og konsernledelsen i Equinor 
skal utgå 
 

Aksjonær Tom Jacob Dybwad har fremmet følgende forslag til beslutning: 

«1.  Equinor trekker seg ut av alle havvindkraftprosjekt i USA og ellers i verden.  

 2.  I lys av økonomiske feilvurderinger når det gjelder vindkraft, utgår alle bonusordninger og lønnspålegg i 2025 for    

      styremedlemmene og konsernledelsen i Equinor.» 

 

Aksjonærens begrunnelse 

Bakgrunnen er de alarmerende opplysningene om at Equinor kan tape milliarder på slike prosjekt, jf oppslag i E24 som var 21. 

januar i år: https://e24.no/boers-og-finans/i/zAe6Xr/mener-equinor-risikerer-milliardnedskrivning-paa-havvind  

Som forslagstiller vil jeg også påpeke av vindturbiner til havs er til skade for fuglelivet og medfører skade på havnaturen pga 

erosjon på vindturbinene av bl.a. mikroplast med PFAS og Bisfenol A som blir tatt opp av alger og fisk som lever i havet, og 

som vil skade havnaturen uten at en kjenner konsekvensene av dette. 

 

Styrets respons 

Forslagstiller foreslår at Equinor trekker seg ut av alle havvindprosjekter i USA og ellers i verden. Forslaget begrunnes med 

medieoppslag fra januar 2025 om potensielle finansielle tap (https://e24.no/boers-og-finans/i/zAe6Xr/mener-equinor-

risikerer-milliardnedskrivning-paa-havvind). Medieoppslaget forslagsstiller viser til angår havvindprosjektet Empire Wind 1 i 

USA. Equinor redegjorde for den industrielle og finansielle situasjonen for prosjektet på selskapets kapitalmarkedsdag i 

februar 2025.  

 

I en lavkarbonfremtid vil havvind være viktig i energimiksen, blant annet fordi prosjektene er av en størrelse som gir betydelig 

kraftproduksjon, og havvind vil også være et av få alternativer for storskala fornybar energi for enkelte befolkningstette 

områder. Equinor mener derfor det vil være et marked for kraftproduksjon fra havvind fremover, og at selskapet har 

konkurransefortrinn med erfaring fra store industrielle prosjekter til havs.  

 

Våre eksisterende havvindparker i produksjon er lønnsomme. Samtidig er lønnsomheten i nye havvindprosjekter under press, 

blant annet grunnet høy inflasjon, rentekostnader og flaskehalser i leverandørkjeden i en industri i vekst. Sykluser i 

energiindustrien er ikke unormalt. Equinor har en uttalt ambisjon om å opptre motsyklisk med fokus på å skape 

aksjonærverdier og gjennom 2024 tok selskapet flere grep for å sikre verdiskapende vekst innen fornybarsektoren generelt 

og havvind spesielt. Som beskrevet på kapitalmarkedsdagen i år forventer Equinor over 10% avkastning på egenkapitalen fra 

porteføljen innen fornybar og lavkarbonløsninger, og dette reflekterer selskapets tro på muligheten for langsiktig 

verdiskaping i disse segmentene. 

 

Forslagstiller foreslår at bonus og lønnspålegg til styremedlemmene og konsernledelsen i Equinor skal utgå i 2025. Forslaget 

begrunnes med det forslagstiller mener er økonomiske feilvurderinger når det gjelder vindkraft. 

 

Godtgjørelse til Equinors konsernledelse er regulert i Retningslinjer for godtgjørelse til ledende personer vedtatt av 

generalforsamlingen i 2023, og tilgjengelig på www.equinor.com. I henhold til retningslinjene skal konsernsjefens godtgjørelse 

fastsettes av styret og konserndirektørenes godtgjørelser fastsettes av konsernsjefen. Fastsettelse av godtgjørelser til 

konsernledelsen for det enkelte år ligger med andre ord utenfor generalforsamlingens mandat.  

 

Styret mottar årlig honorar for sitt verv og mottar ingen bonuser. I tråd med allmennaksjeloven fastsettes honorar til 

styremedlemmene av bedriftsforsamlingen og ligger utenfor generalforsamlingens mandat.  

 

Basert på ovennevnte, anbefaler styret generalforsamlingen å stemme mot forslaget.  

https://e24.no/boers-og-finans/i/zAe6Xr/mener-equinor-risikerer-milliardnedskrivning-paa-havvind
https://e24.no/boers-og-finans/i/zAe6Xr/mener-equinor-risikerer-milliardnedskrivning-paa-havvind
https://e24.no/boers-og-finans/i/zAe6Xr/mener-equinor-risikerer-milliardnedskrivning-paa-havvind
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Forslag fra aksjonær om at Equinor skal kartlegge arbeidsplasser og arbeidsoperasjoner for 
å avdekke potensielle helseskadelige forhold 
 

Aksjonær Idar Herland har fremmet følgende forslag til beslutning: 

«1. Arbeidsplassene og arbeidsoperasjoner må kartlegges, slik at potensielle helseskadelige forhold avdekkes, og ansatte  

må informeres både om risiko, men også om hvordan de kan beskytte seg mot helseskadelig eksponering.  

 2. Eksponering må registreres på person, og være tilgjengelig for både den enkelte, men også for verneombudstjenesten  

og andre som trenger tilgang til disse opplysningene.  

 3. Når ansatte blir eksponert for helseskadelig eksponering, må de tilbys helseoppfølging.  

 4. Når ansatte blir syke, må Bedriftshelsetjenesten gjøre en vurdering om sykdom kan ha sammenheng med arbeidet, og i  

så fall varsle om dette.» 

 

Aksjonærens begrunnelse 

Equinor må etterleve sine egne etiske retningslinjer og standarder i forhold til arbeidsmiljø og helseskadelig eksponering. Man 

må også etterleve krav til arbeidsmiljøarbeid i lov og forskrift. Både for egne ansatte, men også som hovedbedrift for sine 

underleverandører. I praksis må hovedbedrift sørge for at underleverandører settes i stand til å etterleve sitt 

arbeidsgiveransvar, da det enkelt selskap ikke har mulighet til å kartlegge de arbeidsplassene de sender sine ansatte til.  

Pr i dag er det mye som ikke er på plass, og mange avvik er avdekket i tilsyn fra eksempelvis Havindustritilsynet, over mange 

år. Det er ukjent og udokumentert hvilken helseskadelig eksponering egne og andres ansatte er utsatt for i arbeid for 

selskapet, og man følger heller ikke opp dem som blir syke, i tilstrekkelig grad.  

 

Konkret handler dette om: 

1. Arbeidsplassene og arbeidsoperasjoner må kartlegges, slik at potensielle helseskadelige forhold avdekkes, og ansatte 

må informeres både om risiko, men også om hvordan de kan beskytte seg mot helseskadelig eksponering. Pr i dag er ikke 

dette praksis. Her brytes Forskrift om organisering, ledelse og medvirkning § 7-1 blant annet. 

2. Eksponering må registreres på person, og være tilgjengelig for både den enkelte, men også for verneombudstjenesten  

og andre som trenger tilgang til disse opplysningene. Pr i dag er ikke dette etablert praksis. Her brytes Forskrift om 

utførelse av arbeidet, § 31- 3 blant annet. 

3. Når ansatte blir eksponert for helseskadelig eksponering, må de tilbys helseoppfølging. Pr i dag er ikke dette etablert  

praksis. Dette er et brudd på Aktivitetsforskriften § 6 blant annet. 

4. Når ansatte blir syke, må Bedriftshelsetjenesten gjøre en vurdering om sykdom kan ha sammenheng med arbeidet, og i  

så fall varsle om dette. Pr i dag er ikke dette den etablerte praksis. Her brytes Arbeidsmiljøloven § 5-3 blant annet. 

 

Disse påviste avvikene er en stor omdømmerisiko for selskapet, og de økonomiske konsekvensene kan bli enorme. Både for 

selskapet, men også for alle aksjonærene. 

 

Styrets respons 

Forslagsstiller ønsker at generalforsamlingen skal gjøre vedtak knyttet til arbeidsmiljøarbeidet i selskapet.  

Administrasjonen jobber systematisk med å påse et fullt forsvarlig og godt arbeidsmiljø. Risikostyring av alle risikofaktorene 

på helse og arbeidsmiljø er definert i internt styringssystem, og kjemisk eksponering omhandles av dette rammeverket. Det er 

et tett og systematisk samarbeid mellom selskapets forretningsområder og bedriftshelsetjenesten, først og fremst innenfor 

forebyggende virksomhet, men også med oppfølging og forbedring i tilfeller hvor skade har oppstått. Det eksisterer i tillegg 

formelle samarbeidsarenaer med verneombudstjenesten og tillitsvalgte, hvor helse og arbeidsmiljø diskuteres regelmessig. 

Risiko, resultater og indikatorer på arbeidsmiljø er også faste innslag i Konsern AMU møter. Mer detaljerte problemstillinger 

knyttet til anlegg/installasjoner diskuteres normalt i lokale arbeidsmiljøutvalg (AMU). Et viktig prinsipp i arbeidsmiljøarbeidet er 

at eventuelle utfordringer skal søkes løst på laveste mulig nivå først.  

 

 

 



 

Med dette systematiske arbeidet knyttet til fysisk, kjemisk og psykososialt arbeidsmiljø er det vår vurdering at selskapet 

opererer i samsvar med relevante lover og forskrifter, samt interne verdier og krav. 

 

Styret mener den etablerte praksis for involvering og diskusjon gjennom samarbeidsarenaer hvor både 

ansattrepresentanter og ledelse jobber sammen for å sikre et godt og forsvarlig arbeidsmiljø på tvers i selskapet fortsatt bør 

være den foretrukne måten å drive dette arbeidet i selskapet fremfor gjennom vedtak av generalforsamlingen. 

 

Basert på ovennevnte, anbefaler styret generalforsamlingen å stemme mot forslaget. 
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Forslag fra aksjonærer om at Equinor skal legge frem en plan for hvordan selskapet skal nå 
målene i Parisavtalen og netto-null-utslipp i 2050 og avvikle alle utenlandske olje- og 
gassprosjekter  
 

Aksjonærene Bente Marie Bakke, Gro Nylander, Guttorm Grundt og Even Bakke har fremmet følgende forslag til beslutning: 
«1.  Equinor skal legge frem en detaljert plan for hvordan selskapet skal kunne nå målene i Parisavtalen og netto-null-utslipp i 

2050. 

2.  Equinor skal avvikle alle utenlandske olje- og gassprosjekter så raskt som mulig, da de fører til finansielle tap og alvorlig  

     forurensning.» 

 

Aksjonærenes begrunnelse 

Under Equinors generalforsamlingen i mai 2023 ble det lest opp en redegjørelse fra Nærings- og fiskeridepartementet som 

klargjør hva Staten krever av Equinor: «Staten forventer jf. Mel. St.6 (2022-2023): Et grønnere og mer aktivt statlig eierskap 

(Eierskapsmeldingen) at: 

 

i) Selskapet identifiserer og håndterer risiko og muligheter knyttet til klima og integrerer dette i sine strategier 

ii) Selskapet setter mål og iverksetter tiltak for reduksjon i klimagassutslipp på kort og lang sikt i tråd med Parisavtalen, og 

rapporterer om måloppnåelse. Målene er vitenskapbasert der dette er tilgjengelig. 

iii) Selskapet rapporterer på direkte og indirekte klimagassutslipp og klimarisiko, og benytter anerkjente standarder for 

rapportering på klimautslipp og klimarisiko. 

 

Equinor har ikke rapportert slik Nærings- og fiskeridepartementet har pålagt selskapet. Tvert imot viser Equinors nåværende 

planer at selskapet- og dermed Norge- ikke vil kunne holde det som har blitt lovet i Paris-avtalen med 55% reduksjon innen 

2030 og netto-null-utslipp innen 2050. 

 

Australasian Center for Corporate Responsibility eller ACCR har gjort en grundig analyse av Equinors publiserte 

internasjonale planer for “explorations and productions”, altså utvikling og produksjon av olje- og gass ressurser utenfor den 

norske sektor. Rapporten «Equinor’s challenge: which way to Paris?» datert 9. april 2024, ble sendt til Equinor før 

Generalforsamlingen i mai 2024. Equinor påstår de ikke kjenner igjen tallene, men har ikke dokumentert at rapporten har feil. 

Denne ACCR-analysen ble også brukt av fire institusjonelle investorer og aksjeeiere: Sarasin & Partners LLP (Britisk 

fondsforvalter), Sampension (Dansk pensjonsfond), West Yorkshire Pension Fund (Britisk pensjonsfond), og Achema 

Investment Management (Hollandsk fondsforvalter) til et forslag under generalforsamlingen i mai 2024: «Equinor oppdaterer 

sin strategi og investeringsplan i følge med hva som er lovet i Parisavtalen». Dette forslaget ble nedstemt av Nærings-

departementets representanter, tilsynelatende imot egne instrukser. 

 

En ny ACCR analyse «The road not taken: Equinor’s alternative to internasjonal oil and gas growth» viser at Equinor har 

investert internasjonalt $103 milliarder i olje- og gass utvikling og produksjon mellom 2001 og 2023 med en fortjeneste på 

bare $2 milliarder i denne perioden. Videre planlegger Equinor å investere internasjonalt ca. $3 milliarder pr. år fra 2024 til 

2030, sannsynligvis med tap i følge ACCR reporten. Dette demonstrerer dårlig kapitaldisiplin. 

 

Equinors internasjonale olje- og gass prosjekter resulterer i et årlig utslipp som er fem ganger Norges utslipp. Konklusjonen 

fra ACCR-rapporten er at Equinor må stoppe all utvikling og produksjon av olje og gass utenlands, dersom Equinor skal ha 

sjanse til å nå Paris-målene og nå netto-null-utslipp innen 2050. 

 

 

 

 

 

 



 

Equinors analyser for internasjonal utviklings- og produksjonsprosjekter er basert på sterk optimisme mht. antatte olje- og 

gass priser og prosjektene får dermed høy finansiell risiko. Europa trenger olje og gass fra Norge i noen år fremover. Equinor 

må derfor prioritere produksjon i den norske sektor som også gir meget høy fortjeneste (gassprisen til EU er 5,5 ganger 

høyere enn prisen i USA) og avvikle de internasjonale aktivitetene så fort som mulig, som har forårsaket store finansielle tap. 

ACCR analysen viser at hvis Equinor hadde unnlatt å investere disse $103 milliarder i utlandet fra 2001 til 2023 så kunne 

oljefondet ha øket med ca. 400 milliarder kroner i perioden. I tillegg ville aksjeverdien også øke pga. høyere utbytte til 

aksjeeierne.  

 

Equinor har tapt over $33 milliarder (ca. 375 milliarder kroner, det største tap noen gang rapportert av et norsk 

aksjeselskap) på sine aktiviteter i Nord-Amerika. Dette er et resultat av dårlige risikoanalyser og investeringsdisiplin. Ingen i 

styret eller toppledelsen tok ansvar for disse kolossale tapene. Som vist over har Equinors øvrige prosjekter i utlandet gitt 

meget lav inntjening eller tap. Equinor har møtt kraftig protest fra lokalbefolkningen, bl.a. i Skottland og England, Canada, 

Brasil, Argentina og Australia. Disse protestene er hovedsakelig grunnet lokal klimarisiko i sårbare områder. Dette øker 

Equinors prosjektrisiko og skader Norges renommé som et foregangsland i internasjonale klimasaker. 

 

Vi spør derfor hvorfor Equinors styre uhindret har tillatt og tillater topp ledelsen i å starte kostbare internasjonale prosjekter 

med høy økonomisk og korrupsjon risiko, som også resulterer i sterke lokale klimaprotester. Dette ødelegger Equinors 

aksjeverdi og klimarenomme´ og gjør det umulig for Norge og Equinor å møte utslippsreduksjonene i henhold til Paris-avtalen. 

 

Forslagsstillerne er medlemmer av Besteforeldrenes Klimaaksjon. 

 

Styrets respons 
Energiomstillingen er en global, felles, systemisk utfordring. Den vil kreve utvikling av ny teknologi, nye verdikjeder og nye 

måter å arbeide på, samt tydelig lederskap fra beslutningstakere. Den vil også kreve kontinuitet og tilgang på stabil, pålitelig 

og rimelig energi som verdensøkonomien er avhengig av. 

 
Vår energiomstillingsplan, som opprinnelig ble publisert i 2022 og nå oppdatert i 2025, gir informasjon om vår strategi, våre 

tiltak og hvordan vi håndterer klimarelaterte risikoer for å sikre robusthet og verdiskaping. Den reflekterer våre langsiktige 

forretningsmuligheter i omstillingen og skisserer vår vei mot netto nullutslipp i 2050, samt våre ambisjoner på kort, mellomlang 

og lang sikt. Planen beskriver hvordan vi gjennomfører strategien vår for å optimalisere olje- og gassporteføljen, lønnsom 

vekst innen fornybar energi, og utvikle nye markedsmuligheter innen lavkarbonløsninger. 

 

Som beskrevet i Energiomstillingsplanen anser vi vår strategi og forretningsmodell som forenlig med overgangen til en 

bærekraftig økonomi i tråd med målene i Parisavtalen. I denne vurderingen benytter vi en tredelt tilnærming: 1. Vi jobber med 

utslippsreduserende tiltak i vår egen drift, illustrert ved våre reduserte utslipp i scope 1+2 fra egenopererte aktiviteter og vår 

ambisjon for 2030, i samsvar med vitenskapsbaserte utviklingsbaner for 1,5°C. 2. Vi investerer i og iverksetter tiltak for å 

fremme avkarbonisering og omstilling av energisystemet og industrien. Dette reflekteres i vår netto karbonintensitets- og 

netto null-ambisjon, som inkluderer utslipp i scope 3 fra bruken av energiproduktene vi produserer. 3. Vi stresstester 

robustheten i våre investeringer og vår portefølje, inkludert mot scenarier som oppfyller de globale temperaturmålene 

beskrevet i Parisavtalen. 

 

Energiomstillingsplanen er fremlagt av styret for rådgivende votering under punkt 8. 

 

Energiomstillingsplanen og årsrapporten (gjennom rapportering i henhold til EUs direktiv om bærekraftsrapportering for 

selskaper) gir den etterspurte detaljerte informasjonen om selskapets utslippsreduksjons- og omstillingsambisjoner og tiltak – 

inkludert opp mot Parisavtalen.  

 

Både styret og administrasjonen vurderer jevnlig porteføljesammensetningen i forhold til selskapets overordnede strategi, 

eiendelenes økonomiske utvikling og andre relevante forhold. Dette gjelder hele selskapets portefølje. 

 

 

 



 

Vi har endret vår internasjonale portefølje de siste årene ved å fokusere og styrke vår virksomhet i færre land der vi tror vi 

kan skape mer verdi. Siden 2018 har vi gått ut av mer enn tjue land, samtidig som vi har ekspandert og styrket våre posisjoner 

i viktige land som Storbritannia, USA og Brasil. Denne optimaliseringen har forbedret kvaliteten på porteføljen og dens 

motstandsdyktighet med sterkere kontantstrøm og lavere utslippsintensitet. I 2024 leverte den internasjonale virksomheten 

rundt 33% av konsernets produksjon og en kontantstrøm fra driften på nærmere seks milliarder dollar – rundt 60 milliarder 

kroner.  

 

Styret setter pris på interessen for Equinors virksomhet, og understreker viktigheten av å etterleve prinsippene for god 

eierstyring og selskapsledelse, herunder at selskapets strategi skal fastsettes av styret. 

 

På bakgrunn av ovennevnte, anbefaler styret at generalforsamlingen stemmer mot forslaget. 
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Forslag fra aksjonærer om at Equinor skal skille ut den fornybare energidelen i selskapet og 
investere minst 5 milliarder kroner årlig i reparasjon og fornyelse av Ukrainas 
energiinfrastruktur 

 
Aksjonærene Even Bakke og Guttorm Grundt har fremmet følgende forslag til beslutning: 

«1. Equinor skal skille ut den fornybare energidelen i selskapet til et nytt aksjeselskap med en revidert eierstruktur som kan 

møte, øke og innfri målene for fornybare energi. 

2. Equinor skal Investere minst 5 milliarder kroner årlig i reparasjon og fornyelse av Ukrainas energiinfrastruktur i 

samarbeid med Ukrainas energimyndigheter og -selskaper» 

 

Aksjonærenes begrunnelse 

Equinors etiske fordringer må tas på alvor. 

Vi var mange aksjonærer som applauderte da Statoil for syv år siden foretok et kostbart navneskifte til Equinor. 

Navnebyttetsignaliserte selskapets ambisjon om bedre balanse (ekvilibrium) mellom fossil og fornybar energi i selskapets 

energiproduksjon, i samsvar med Paris-avtalen.  Omstillingen har imidlertid gått tregt, og investeringene og produksjonen av 

fornybar utgjør i dag bare en minimal brøkdel av selskapers samlete energiproduksjon.  

 

Stor var derfor vår skuffelse da styret med konsernledelsen, i stedet for å trappe opp fornybarandelen, vedtok å redusere 

den ytterligere: 

• Fjerne målet om at minst halvparten av investeringene skal gå til fornybar energi og lavkarbonisering innen 2030. 

• Redusere målet for produksjon av fornybar energi og nedskalere målene om å redusere netto karbonintensitet. 

 

Dermed kunne skeptikerne få delvis rett i sine antagelser om navnebyttets preg av grønnvasking, og selskapet rygger raskt 

på vei tilbake til start: Statoil olje og gass. Men hva tjener det selskapet og samfunnet om fossil energi vinner energikappløpet, 

men skader kloden og kommende generasjoner, irreversibelt?  Våre etterkommere vil neppe takke oss for det.  

 

Staten kan ikke som hovedaksjonær akseptere at Equinor i praksis saboterer Norges forpliktelser etter Parisavtalen. Arven 

fra Statoilstrukturen og -kulturen er tydeligvis for sterk til at fornybar energi vil kunne få nødvendige fokus og prioritet i 

Equinor. Fornybardelen av virksomheten bør derfor skilles ut fra Equinor og etableres som et eget aksjeselskap og 

oppfinansiert for storproduksjon av energi basert på bærekraftig fornybar energi.  

 

Equinor har de siste årene hatt enorme inntekter fra salg av gass til Europa. Mens Ukrainas energiproduksjon og infrastruktur 

systematisk ødelegges av Russland, har Equinor hatt en krigsstimulert inntekt på 1270 milliarder kroner bare i 2023/23 (NRK), 

uten å gi Ukraina noe tilbake. Selv om Equinor ikke skulle være noen krigsprofitør, har saken også en etisk side. I 2024 

opplevde Ukraina tusenvis av målrettede angrep fra russiske styrker, inklusive bombe- og missilangrep samt droneangrep på 

landets byer og energiinfrastruktur. Bare en liten brøkdel av Norges Ukrainastøtte i Nansenprogrammet går til støtte til 

investeringer til reparasjon og sikring av landets energiproduksjon og -infrastruktur. Behovet er enormt. 

 

Equinor bør derfor dele litt av sitt store overskudd med Ukraina ved å investere en liten, men viktig, del i nødvendig reparasjon 

og fornyelse av energiinfrastrukturen i landet i samarbeid med Ukrainske myndigheter og energiselskaper.   
 

Forslagsstillerne er medlemmer av Besteforeldrenes Klimaaksjon. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Styrets respons 
Equinors strategi tar sikte på en balansert energiomstilling, der hensyn til energisikkerhet, rimelig energi og utslippskutt 

avveies. Det er styrets oppfatning at Equinors strategi støtter opp om målene i Parisavtalen. Selskapets oppdaterte 

energiomstillingsplan, som er lagt frem for generalforsamlingen viser hvordan selskapet på kort, mellomlang og lang sikt 

jobber for å oppnå ambisjonen om å være et klimanøytralt selskap i 2050. 

 

Selskapets investeringer i fornybar og lavkarbonvirksomhet er drevet av forretningsmessige forhold. Equinor utvikler 

lønnsomme prosjekter og virksomheter innenfor områder som vil fortsette å vokse gjennom energiomstillingen. For å sikre at 

investeringene og de nye verdikjedene er økonomisk bærekraftige, må investeringstakten tilpasses markedsforhold og 

kommersielle muligheter. Inflasjon, høye renter og flaskehalser i leverandørkjeder har de siste årene ført til krevende forhold i 

enkelte markeder, som for eksempel havvind. Dette er begrunnelsen for justeringen av takten i fornybarsatsingen som ble 

presentert på selskapets kapitalmarkedsdag i 2025, og som forslagsstiller viser til. Ambisjonsnivået for 2030 ble justert fra 

12-16 GW til 10-12 GW kapasitet installert eller under utvikling innen 2030.  

 

Equinor har siden 2011 investert om lag 100 milliarder kroner i fornybar- og lavkarbonvirksomheten. Selskapets prioriterte 

områder baserer seg på selskapets konkurransemessige fortrinn, der blant annet bruk av kompetanse fra olje- og 

gassvirksomheten er viktig.  

 

Å skille ut fornybarvirksomheten vil ikke endre markedsforholdene og et nytt fornybarselskap vil ha mindre 

konkurransefortrinn i enkelte markeder enn Equinor har per i dag. Styret anser dette som uhensiktsmessig. 

 

Den norske regjeringens Nansen-program for militær og sivil støtte til Ukraina og Moldova har et samlet budsjett på 205 

milliarder kroner for perioden 2023-2030. Norsk støtte kanaliseres hovedsakelig gjennom internasjonale og multilaterale 

organisasjoner som Verdensbanken og Den europeiske banken for gjenoppbygging og utvikling (EBRD). Som den største 

skattebetaleren bidrar selskapet indirekte til Norges støtte til Ukraina. 

 

Internasjonal støtte til Ukraina er sentrert rundt militær støtte og sikre energisystemer og produksjon. Equinor har dialog med 

norske og ukrainske myndigheter, EU, og med ukrainske selskaper, næringsorganisasjoner og handelskamre. Equinor bidrar 

gjennom kunnskapsdeling, donasjoner (av utstyr og drivstoff) og i å støtte deres kommersielle utvikling. Siden Russlands 

invasjon har Equinor hatt regelmessige møter med Naftogaz og flere av datterselskapene. 

 

Equinor har bidratt og vil fortsette å bidra til Ukrainas energisektor. Selskapet vurderer alle tiltak knyttet til sikring av 

energisystemer og produksjon i Ukraina, og vurderer om det er noe vi kan bidra med. Equinors største bidrag til Ukraina er å 

være en pålitelig leverandør av gass til kontinentet for å sikre industri og økonomi. Dette er forutsetninger for mange 

europeiske lands sosiale samhørighet og politiske stabilitet, som igjen er forutsetninger for bred folkelig støtte til Ukraina for 

omfattende økonomisk og militær støtte og bistand. 

 

På bakgrunn av ovennevnte, anbefaler styret at generalforsamlingen stemmer mot forslaget. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

GENERALFORSAMLING 14. MAI 2025 | SAK 14 
 
Forslag fra aksjonær om at Equinor skal returnere til sine grønne mål, unngå internasjonal 
olje- og gassinvestering og donere milliarder til Ukraina 
 
Aksjonær Gro Nylander har fremmet følgende forslag til beslutning: 

«Equinor bør: 
1. returnere til sine grønne mål, erklært for få år siden: å bli «et bredt energiselskap som skal drive med mer enn olje/gass, 

nemlig vind og sol.» Selskapet planla å «øke sin investering i fornybar energi til fire prosent av sin totale 

energiinvestering innen 2026». 

2. unngå internasjonal olje/gassinvestering, fordi slike har medført enorme tap for selskapet og staten, og dermed for alle 

nordmenn. Det saboterer Paris-avtalen. 

3. donere milliarder til Ukraina, øremerket gjenoppbygging av landets energi-infrastruktur.» 

 

Aksjonærens begrunnelse 

Equinors fornybar-løfter er nokså nylig skrotet. I dag er fortsatt over 99 prosent av selskapets totale energiproduksjon fossil. 

Selskapets utslipp av klimagasser er fem ganger større enn Norges totale utslipp. Alt mens klimaendringene raskt øker.                                                      

Equinors aktivitet utgjør alt i dag en fare for jordens beboere. 

 

Equinor har gapt for høyt og villet for mye. Selskapet vil utvinne også andre lands fossile produkter. Ofte mot innbyggernes 

intense protester, med svære milliardtap for selskapet, og redusert internasjonalt omdømme for Norge. 

 

Likevel, Equinor har tjent Norge godt økonomisk. Stort sett ved å pumpe opp nasjonens olje og gass. Dette er ikke 

bærekraftig! Hva gagner det Norge om Equinor vinner energikappløpet, men skader kloden irreversibelt for kommende 

generasjoner? Hva med å la noe ligge til dem som kommer etter oss? Kanskje har man innen den tid kontroll på utslipp? 

 

Equinor opplever i 2025 blodrøde tall på New Yorks aksjebørs. For eksempel selger storaksjonær Sarasin & Partners seg nå 

ut, oppgitt over Equinors manglende klimapolitikk. 

 

Styret og dagens konsernsjef i Equinor, Anders Opedal, har til dels utvist sviktende dømmekraft og bør vurdere sin stilling. 

Oljeselskapet har tradisjon for å avsette ledere etter langt lavere tap, kfr. Arvid Johnsen og Harald Norvik.    

 

Størst ansvar for mangelfull styring ligger imidlertid hos hovedaksjonæren staten med dens 67 prosent av aksjene. 

Departementets representant stemmer hvert år konsekvent mot alle klimavennlige aksjonærforslag under Equinors 

generalforsamling. At de våger – på hele Norges vegne!  

 

Krigen i Ukraina har gitt Equinor enorm fortjeneste. Kanskje kan en tiltrengt donasjon i milliardklassen til det krigsherjede 

landet bidra til å rette opp synet på Norge som krigsprofitør? 

 

La ikke Equinors – og vårt – ettermæle tilsvare den drepende karakteristikken Stortingspresident Hambro kom med av 

London-regjeringen etter krigen: «De gjorde så godt de kunne. Deri ligger deres unnskyldning, og deri ligger deres dom». 

 

Forslagsstilleren er medlem av Besteforeldrenes Klimaaksjon. 

 

Styrets respons 

Energiomstillingen er en felles, systemisk utfordring. Den vil kreve utvikling av ny teknologi, nye verdikjeder og nye måter å 

arbeide på, samt tydelig lederskap fra beslutningstakere. Den vil også kreve kontinuitet og tilgang på stabil, pålitelig og rimelig 

energi som verdensøkonomien er avhengig av. 

 

 

 

 



 

Vår energiomstillingsplan, som opprinnelig ble publisert i 2022 og nå oppdatert i 2025, gir informasjon om vår strategi, våre 

tiltak og hvordan vi håndterer klimarelaterte risikoer for å sikre robusthet og verdiskaping. Den reflekterer våre langsiktige 

forretningsmuligheter i omstillingen og skisserer vår vei mot netto nullutslipp i 2050, samt våre ambisjoner på kort, mellomlang 

og lang sikt. Planen beskriver hvordan vi gjennomfører strategien vår for å optimalisere olje- og gassporteføljen, lønnsom 

vekst innen fornybar energi, og utvikle nye markedsmuligheter innen lavkarbonløsninger. Den tar også for seg investeringer i 

fornybar energi og lavkarbonløsninger. Vi har økt bruttoinvesteringene våre til fornybar energi og lavkarbonløsninger, fra 4% 

av totalen vår i 2020 til 27% i 2024, inkludert finansiell investering på 10% eierandel i Ørsted A/S. Vår ambisjon er å ha en 

installert fornybar energikapasitet på 10-12 GW innen 2030, og en transport- og lagringskapasitet på 30-50 millioner tonn 

CO₂ per år innen 2035. 

 

Som beskrevet i Energiomstillingsplanen anser vi vår strategi og forretningsmodell som forenlig med overgangen til en 

bærekraftig økonomi i tråd med målene i Parisavtalen. I denne vurderingen benytter vi en tredelt tilnærming: 1. Vi jobber med 

utslippsreduserende tiltak i vår egen drift, illustrert ved våre reduserte utslipp i scope 1+2 fra egenopererte aktiviteter og vår 

ambisjon for 2030, i samsvar med vitenskapsbaserte utviklingsbaner for 1,5°C. 2. Vi investerer i og iverksetter tiltak for å 

fremme avkarbonisering og omstilling av energisystemet og industrien. Dette reflekteres i vår netto karbonintensitets- og 

netto null-ambisjon, som inkluderer utslipp i scope 3 fra bruken av energiproduktene vi produserer. 3. Vi stresstester 

robustheten i våre investeringer og vår portefølje, inkludert mot scenarier som oppfyller de globale temperaturmålene 

beskrevet i Parisavtalen. 

 

Energiomstillingsplanen er fremlagt av styret for rådgivende votering under punkt 8. Ettersom energiomstillingsplanen gir den 

etterspurte detaljerte informasjonen om selskapets investeringer i fornybar energi og lavkarbonløsninger, anbefaler styret at 

generalforsamlingen stemmer imot dette forslaget. 

 

Både styret og administrasjonen vurderer jevnlig porteføljesammensetningen i forhold til selskapets overordnede strategi, 

eiendelenes økonomiske utvikling og andre relevante forhold. Dette gjelder hele selskapets portefølje. 

 

Vi har endret vår internasjonale portefølje de siste årene ved å fokusere og styrke vår virksomhet i færre land der vi tror vi 

kan skape mer verdi. Siden 2018 har vi gått ut av mer enn tjue land, samtidig som vi har ekspandert og styrket våre posisjoner 

i viktige land som Storbritannia, USA og Brasil. Denne optimaliseringen har forbedret kvaliteten på porteføljen og dens 

motstandsdyktighet med sterkere kontantstrøm og lavere utslippsintensitet. I 2024 leverte den internasjonale virksomheten 

rundt 33% av konsernets produksjon og en kontantstrøm fra driften på nærmere seks milliarder dollar – rundt 60 milliarder 

kroner.  

 

Styret setter pris på interessen for Equinors virksomhet, og understreker viktigheten av å etterleve prinsippene for god 

eierstyring og selskapsledelse, herunder at selskapets strategi skal fastsettes av styret. 

 

Den norske regjeringens Nansen-program for militær og sivil støtte til Ukraina og Moldova har et samlet budsjett på 205 

milliarder kroner for perioden 2023-2030. Norsk støtte kanaliseres hovedsakelig gjennom internasjonale og multilaterale 

organisasjoner som Verdensbanken og Den europeiske banken for gjenoppbygging og utvikling (EBRD). Som den største 

skattebetaleren bidrar selskapet indirekte til Norges støtte til Ukraina. 

 

Internasjonal støtte til Ukraina er sentrert rundt militær støtte og sikre energisystemer og produksjon. Equinor har dialog med 

norske og ukrainske myndigheter, EU, og med ukrainske selskaper, næringsorganisasjoner og handelskamre. Equinor bidrar 

gjennom kunnskapsdeling, donasjoner (av utstyr og drivstoff) og i å støtte deres kommersielle utvikling. Siden Russlands 

invasjon har Equinor hatt regelmessige møter med Naftogaz og flere av datterselskapene. 

 

Equinor har bidratt og vil fortsette å bidra til Ukrainas energisektor. Selskapet vurderer alle tiltak knyttet til sikring av 

energisystemer og produksjon i Ukraina, og vurderer om det er noe vi kan bidra med. Equinors største bidrag til Ukraina er å 

være en pålitelig leverandør av gass til kontinentet for å sikre industri og økonomi. Dette er forutsetninger for mange 

europeiske lands sosiale samhørighet og politiske stabilitet, som igjen er forutsetninger for bred folkelig støtte til Ukraina for 

omfattende økonomisk og militær støtte og bistand. 

 

På bakgrunn av ovennevnte anbefaler styret at generalforsamlingen stemmer mot forslaget. 
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Forslag fra aksjonær om at Equinor skal gradvis selge seg ut av all utenlandsvirksomhet 
 

Aksjonær Ivar Sætre har fremmet følgende forslag til beslutning: 

«Generalforsamlingen pålegger selskapets administrasjon om å gradvis selge seg ut av all internasjonal virksomhet, først 

innen fornybar energi, dernest innen utvinning av petroleum.» 

 

Aksjonærens begrunnelse 

Argumenter for salg av internasjonal virksomhet 

I ethvert kommersielt selskap er det normalt at selskapseierne er tett involvert i utviklingen av selskapets strategi og 

forretningsområder, og at de er godt kjent med risikoen knyttet til virksomheten. 

 

Equinor (Statoil) ble etablert for å bygge, kontrollere og bidra til at petroleumsvirksomheten på norsk sokkel ble utført til 

beste for norske interesser. 

 

Siden begynnelsen av 1990-tallet har virksomheten utenfor Norges grenser gradvis økt, først med deltakelse i internasjonal 

petroleumsvirksomhet, og de siste årene også med deltakelse i utvikling og produksjon av såkalt fornybar energi. 

Den internasjonale virksomheten har ikke vært uten betydelige tap, og er forbundet med betydelig risiko. Virksomheten innen 

fornybar energi har ikke hatt et årsoverskudd siden disse aktivitetene startet. 

 

Om lag 70 prosent av Equinor eies av den norske stat. Eierskapet forvaltes av Nærings- og fiskeridepartementet på oppdrag 

fra Stortinget. Få i disse organene har inngående kjennskap til virksomheten Equinor driver, spesielt når det gjelder 

virksomhet utenfor Norge, og risikovurderinger utføres i hovedsak av personer med liten eller ingen eierandel i selskapet. 

Equinor bør derfor gradvis selge seg ut av all internasjonal virksomhet, først innen fornybar energi, deretter innen 

petroleumsproduksjon. 

 

Styrets respons 

Både styret og administrasjonen vurderer jevnlig porteføljesammensetningen i forhold til selskapets overordnede strategi, 

eiendelenes økonomiske utvikling og andre relevante forhold. Dette gjelder hele selskapets portefølje.  

 

Ved vårt fokus på verdiskaping og vise kapitaldisiplin, har vi en ambisjon om å bygge en bærekraftig, langsiktig virksomhet 

innen fornybar energi som vil gi konkurransedyktig avkastning og langsiktig kontantstrøm. Innen 2030 er ambisjonen å øke vår 

installerte fornybarkapasitet til 10–12 GW. 

 

Vi har endret vår internasjonale portefølje de siste årene ved å fokusere og styrke vår virksomhet i færre land der vi tror vi 

kan skape mer verdi. Siden 2018 har vi gått ut av mer enn tjue land, samtidig som vi har ekspandert og styrket våre posisjoner 

i viktige land som Storbritannia, USA og Brasil. Denne optimaliseringen har forbedret kvaliteten på porteføljen og dens 

motstandsdyktighet med sterkere kontantstrøm og lavere utslippsintensitet. I 2024 leverte den internasjonale virksomheten 

rundt 33% av konsernets produksjon og en kontantstrøm fra driften på nærmere seks milliarder dollar – rundt 60 milliarder 

kroner.  

 

Styret setter pris på interessen for Equinors virksomhet, og understreker viktigheten av å etterleve prinsippene for god 

eierstyring og selskapsledelse, herunder at selskapets strategi skal fastsettes av styret. 

 

På bakgrunn av ovennevnte anbefaler styret at generalforsamlingen stemmer mot forslaget. 
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Forslag fra aksjonær om at Equinor skal gjennomgå sine retningslinjer og prosedyrer for 
aktsomhetsvurderinger for menneskerettigheter 

 
Aksjonær Greenpeace har fremmet følgende forslag til beslutning: 

«For å sikre at Equinor overholder FNs veiledende prinsipper for næringsliv og menneskerettigheter, OECDs retningslinjer for 

flernasjonale selskaper og den norske åpenhetsloven, og for å oppfylle forventningene i stortingsmeldingen om 

eierskapspolitikk, ber generalforsamlingen selskapet om å gjennomgå sine retningslinjer og prosedyrer for 

aktsomhetsvurderinger for menneskerettigheter (HRDD-prosedyrer) for å sikre tilstrekkelig aktsomhetsvurdering av 

vesentlige forretningsforhold, spesielt forretningssamarbeid med tilknyttede selskaper som tjener til å opprettholde Israels 

ulovlige tilstedeværelse i Palestina. 

 

Der HRDD-prosedyrer identifiserer et forretningsforhold med en aktør som forårsaker, bidrar til, eller er direkte knyttet til 

alvorlige menneskerettighetsbrudd, eller brudd på folkeretten, eller som strider mot norsk politikk, ber aksjonærene om at 

selskapet gjør tiltak for å trekke seg ut av dette forretningsforholdet på ansvarlig vis.» 

 

Aksjonærens begrunnelse 

Aksjonærene ønsker velkommen selskapets forpliktelse, med hensyn til dets menneskerettighetsarbeid, til å “søke kontinuerlig 

forbedring av våre prestasjoner og atferd.” Vi støtter selskapets erkjennelse av at det å gjøre forretninger med aktører som 

er involvert i alvorlige brudd på menneskerettighetene og brudd på internasjonal lov utgjør en risiko for selskapet. 

 

I en utfordrende tid, geopolitisk og sikkerhetsmessig, har aksjonærer interesse av å sikre at selskapets prosesser for å 

identifisere og håndtere slik risiko forblir troverdige. Dette omfatter tilpasning til FNs veiledende prinsipper for næringsliv og 

menneskerettigheter, OECDs retningslinjer for flernasjonale selskaper, og relevante lover, retningslinjer og anbefalinger fra 

majoritetsaksjonæren, den norske stat. 

 

Den norske regjeringen har tidligere frarådet selskaper fra å ha forretningssamarbeid som viderefører ulovlige israelske 

bosetninger, senest i regjeringens rådgivning om forretningsvirksomhet i Gaza, Øst-Jerusalem og på Vestbredden (2024).  

Stortingsmeldingen om statlig eierskap, Meld. St. 6 (2022–2023), stiller forventninger til at statlige selskaper respekterer 

menneskerettighetene i sin virksomhet og i hele leverandørkjeden.  

 

Equinor samarbeider med Ithaca Energy på det britiske oljefeltet Rosebank. Ithaca Energy er majoritetseid av det israelske 

energiselskapet Delek Group, som er oppført av FNs høykommissær for menneskerettigheter som et selskap engasjert i 

forretningsaktiviteter i israelske okkupasjoner i Palestina som reiser «spesielle menneskerettighetsbekymringer». Både 

Oljefondet og Kommunal Landspensjonskasse (KLP) har av tilsvarende grunner utelukket Delek Group fra sin portefølje. 

Israelske bosetninger i Palestina er i strid med folkeretten, og i 2024 avgjorde Den internasjonale domstolen (ICJ) at Israels 

okkupasjon av Gaza, Vestbredden, medregnet Øst-Jerusalem, er ulovlig og må avsluttes umiddelbart. 

 

Equinors samarbeid med Ithaca Energy innebærer at betydelige inntekter fra Rosebank-feltet vil tilfalle Delek Group – anslått 

til 3,5 milliarder kroner. Delek Group leverer også drivstoff til det israelske militæret. 

Samarbeidet med Ithaca Energy reiser også spørsmål om Equinors aktsomhetsvurderinger i henhold til åpenhetsloven. Loven 

forplikter Equinor til å gjennomføre aktsomhetsvurderinger for å forhindre menneskerettighetsbrudd knyttet til selskapets 

virksomhet og forretningsforbindelser. Forbrukertilsynet har iverksatt en gransking etter en klage fra Greenpeace, som 

hevder at Equinor har brutt åpenhetsloven ved å unnlate å gjennomføre en slik aktsomhetsvurdering av sin 

samarbeidspartner på Rosebank-feltet. 

 

 

 

 
 

 



 

Styrets respons 

I våre globale operasjoner er vi avhengige av en rekke partnere, kontraktører og leverandører. Noen av disse er nøye utvalgt 

av oss, mens andre, som partnere innen offshore olje- og gassvirksomhet, i stor grad er godkjent av myndighetene gjennom 

lisensrunder eller transaksjoner uten at vi er involvert.  

 

Vår eksisterende selskapsstyring for vurdering av motparter tar hensyn til disse omstendighetene, samtidig som den sikrer 

konsistens og effektivitet i et stadig mer komplekst klima for internasjonal næringsvirksomhet. Alt dette mens vi kontinuerlig 

søker å respektere menneskerettighetene. 

 

Equinors oppdaterte policy for menneskerettigheter, godkjent av styret i november 2024, sammen med vår interne styring for 

aktsomhetsvurderinger for menneskerettigheter, er basert på FNs retningslinjer for næringsliv og menneskerettigheter 

(UNGPs) og OECDs retningslinjer for multinasjonale selskaper. Disse frivillige internasjonale standardene har også lagt 

grunnlaget for obligatorisk lovgivning om aktsomhetsvurderinger, som den norske åpenhetsloven. 

 

Vi mener det for selskap som vårt er avgjørende å ha et felles og internasjonalt anerkjent grunnlag for å gjennomføre 

risikobaserte aktsomhetsvurderinger for menneskerettigheter. De nevnte internasjonale standardene hjelper oss med å 

strukturere arbeidet vårt, harmoniserer innsatsen fra selskaper på tvers av landegrenser, og bidrar til å identifisere hvilke 

menneskerettighetsrisikoer som bør prioriteres. 

 

Også hensyntatt råd fra den norske regjeringen om at norske selskaper ikke bør delta i forretningsvirksomhet som bidrar til å 

opprettholde Israels tilstedeværelse i okkupert palestinsk område, anser vi vår nåværende interne styring for 

aktsomhetsvurderinger for menneskerettigheter som passende, hensiktsmessig og godt tilpasset de nevnte internasjonale 

standardene for menneskerettigheter og gjeldende lover. 

 

Vi mener av den grunn at foreslåtte endringer av styringskravene for håndtering av menneskerettighetsrisiko, som går utover 

tidligere nevnte internasjonale standarder ved å kreve at Equinor ikke bare skal adressere risiko knyttet til våre egne 

aktiviteter, men også risiko knyttet til våre partneres, kontraktørers eller leverandørers aktiviteter urelatert til Equinor, kan 

redusere vår kapasitet til å håndtere menneskerettighetsrisiko i våre egne operasjoner. I tillegg vil det føre til økt byråkrati og 

kostnader, sannsynligvis uten en tilsvarende positiv virkning for menneskerettigheter. 

 

Endelig ser vi ikke at relevante internasjonale standarder for næringsliv og menneskerettigheter eller gjeldende lover 

(inkludert sanksjoner og handelsrestriksjoner innført i de ulike jurisdiksjonene hvor vi opererer) tilsier en endring av Equinors 

prosedyrer for 'ansvarlig uttreden' i tråd med det fremsatte aksjonærforslaget. 

 

På bakgrunn av ovennevnte anbefaler styret at generalforsamlingen stemmer mot forslaget.   
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Forslag fra aksjonær om at Equinor skal identifisere og håndtere risiko og muligheter knyttet 
til klima og integrere dette i selskapets strategier 
 
Aksjonær WWF har fremmet følgende forslag til beslutning: 

«Equinor identifiserer og håndterer risiko og muligheter knyttet til klima og integrerer dette i selskapets strategier. Selskapet 

setter mål og iverksetter tiltak for reduksjon i klimagassutslipp på kort og lang sikt i tråd med å begrense global oppvarming 

til 1,5 grader, og rapporterer til aksjonærene om måloppnåelse. Målene og tiltakene inkluderer hele verdikjeden (scope 1, 2 

og 3) og innebærer en absolutt reduksjon i klimagassutslipp.» 

 

Aksjonærens begrunnelse 

Equinor presenterte denne våren en oppdatert energiomstillingsplan for selskapet. Flere aksjonærer har tidligere påpekt at 

den nåværende energiomstillingsplanen ikke setter mål, milepæler og ambisjoner som er tilstrekkelige til at selskapet kan 

regnes for å ha en strategi som er i tråd med 1,5-gradersmålet i Parisavtalen. I stedet for å øke ambisjonene i tråd med disse 

tilbakemeldingene, har Equinor nå senket sine mål for utslippskutt og ambisjoner for investering i, og produksjon av, fornybar 

energi. Samtidig har Equinor oppjustert sine estimat for fremtidig olje- og gassproduksjon.  

 

Selskapet skriver i sin årsrapport for 2024 at de nå “justerer sine ambisjoner til virkeligheten”. Denne anføringen er ikke en 

referanse til realitetene i at klimaendringene for alvor begynner å få konsekvenser for land, folk og verdier verden over. Det 

er ikke en referanse til Det internasjonale energibyrået (IEA) sine analyser som viser at det vil være et rekordstort overskudd 

av olje i 2030. Det er ikke en referanse til at det europeiske gassforbruket er forventet å bli kraftig redusert det kommende 

tiåret, og at etterspørselen dermed vil falle.  

 

Equinor har flere ganger blitt kritisert for at deres energiomstillingsplan og investeringsplaner ikke er i tråd med Parisavtalen. 

Ikke bare fra miljøorganisasjoner, men også fra store finansaktører. Senest i mars begrunnet Sarasin & Partners sitt nedsalg i 

Equinor med at selskapet, slik de ser det, ikke har justert sine planer i tråd med Parisavtalens 1,5-gradersmål. 

 

Den største svakheten med Equinors nåværende energiomstillingsplan er at den baserer seg på et karbonintensitetsmål, 

fremfor et mål for absolutte utslippskutt for hele verdikjeden. Et karbonintensitetsmål gir ingen garanti for lavere utslipp, siden 

det inkluderer en rekke andre parametere enn klimagassutslipp. Dette illustreres godt i Equinors årsrapport for 2024. Der 

fremhever Equinor at selskapets karbonintensitet gikk klart ned fra 2023 til 2024. Den samme utviklingen ser man ikke for 

absolutte utslipp fra Scope-3, som gikk opp med 0,7 prosent i samme tidsperiode. Den samme tendensen ser man i selskapets 

framskrivninger, hvor man anslår at absolutte utslipp fra Scope-3 vil ligge på dagens nivå frem til 2030, samtidig som 

karbonintensiteten skal reduseres med 15-20 prosent.  

 

Høsten 2022 la næringsminister Jan Christian Vestre fram Meld. St. 6 Et grønnere og mer aktivt statlig eierskap 

(eierskapsmeldingen). Denne eierskapsmeldingen har tydeliggjort og forsterket hensynet til bærekraft i statens mål som eier. 

For selskaper som opererer i konkurranse med hverandre, det vil si Equinor, er statens mål endret til: «Høyest mulig 

avkastning over tid innenfor bærekraftige rammer». 

 

Videre står det i meldingen (kap. 12.2): Gjennom å stille tydelige forventninger til selskapene ønsker staten å bidra til å nå 

statens mål som eier på en bærekraftig måte. Dette forutsetter at selskapene balanserer økonomiske, sosiale og 

miljømessige forhold uten å redusere muligheten for at kommende generasjoner kan få dekket sine behov. 

Meldingen (boks 11.4) viser til Science Based Targets Initiative (SBTi) for definisjon av vitenskapsbaserte utslippsbaner: Et 

selskap vil først være klimanøytralt når dets totale klimagassutslipp er redusert i tråd med 1,5-gradersmålet, og deretter at 

resterende utslipp er nøytralisert ved permanent fjerning av tilsvarende volum fra atmosfæren. 

 

I en protolltilførsel til Equinors generalforsamling i 2023 (Sak 9 til Equinor ASAs generalforsamling 10. mai 2023) uttalte den 

norske stat, ved Nærings- og fiskeridepartementet at “Staten forventer at styret og administrasjonen arbeider aktivt med 

statens forventninger og vurderer om og hvordan de bør hensyntas i selskapets energiomstillingsplan og tilhørende 

rapportering”.  

https://sarasinandpartners.com/stewardship-post/public-statement-on-equinor-exit-letter/
https://cdn.equinor.com/files/h61q9gi9/global/1120a3da3fb4fc19a6e2eafeda198887072a8de3.pdf?protokoll-fra-generalforsamling-i-equinor-asa-10mai-2023.pdf


 

Disse aksjonærer kan ikke se at statens forventninger er hensyntatt i den oppdaterte energiomstillingsplanen, og mener det 

er tydelig at Equinor sine investeringsplaner ikke samsvarer med statens mål om høyest mulig avkastning over tid uten å 

redusere muligheten for at kommende generasjoner skal få dekket sine behov. Dette er bakgrunnen for vårt forslag der vi 

ber Equinor om å innrette seg etter føringene som gis i eierskapsmeldingen og sørge for å kutte de absolutte utslippene fra 

egen drift og verdikjede i tråd med 1,5-gradersmålet. 

 

Styrets respons 

Energiomstillingen er en global, felles, systemisk utfordring. Den vil kreve utvikling av ny teknologi, nye verdikjeder og nye måter 

å arbeide på, samt tydelig lederskap fra beslutningstakere. Den vil også kreve kontinuitet og tilgang på stabil, pålitelig og 

rimelig energi som verdensøkonomien er avhengig av. 

 

Vår energiomstillingsplan, som opprinnelig ble publisert i 2022 og nå oppdatert i 2025, gir informasjon om vår strategi, våre 

tiltak og hvordan vi håndterer klimarelaterte risikoer for å sikre robusthet og verdiskaping. Den reflekterer våre langsiktige 

forretningsmuligheter i omstillingen og skisserer vår vei mot netto nullutslipp i 2050, samt våre ambisjoner på kort, mellomlang 

og lang sikt. Planen beskriver hvordan vi gjennomfører strategien vår for å optimalisere olje- og gassporteføljen, lønnsom 

vekst innen fornybar energi, og utvikle nye markedsmuligheter innen lavkarbonløsninger. 

 

Som beskrevet i Energiomstillingsplanen anser vi vår strategi og forretningsmodell som forenlig med overgangen til en 

bærekraftig økonomi i tråd med målene i Parisavtalen. I denne vurderingen benytter vi en tredelt tilnærming: 1. Vi jobber med 

utslippsreduserende tiltak i vår egen drift, illustrert ved våre reduserte utslipp i scope 1+2 fra egenopererte aktiviteter og vår 

ambisjon for 2030, i samsvar med vitenskapsbaserte utviklingsbaner for 1,5°C. 2. Vi investerer i og iverksetter tiltak for å 

fremme avkarbonisering og omstilling av energisystemet og industrien. Dette reflekteres i vår netto karbonintensitets- og 

netto null-ambisjon, som inkluderer utslipp i scope 3 fra bruken av energiproduktene vi produserer. 3. Vi stresstester 

robustheten i våre investeringer og vår portefølje, inkludert mot scenarier som oppfyller de globale temperaturmålene 

beskrevet i Parisavtalen. 

 

Å utvikle en Paris-kompatibel strategi som dekker alle utslippsområder (scopes) er mer utfordrende for olje- og gasselskaper, 

fordi scope 3-utslipp – som utgjør en stor del av klimagassutslippene i verdikjeden deres – hovedsakelig stammer fra sluttbruk 

av produktene deres, for eksempel forbrenning av drivstoff hos forbrukere. Å redusere disse indirekte utslippene er derfor 

umulig uten en fundamental endring av forretningsmodellen eller produktsammensetningen deres. Til sammenligningen har 

selskaper i andre sektorer ofte mindre omfang av scope 3-utslipp, noe som gjør det lettere for dem å avkarbonisere hele 

verdikjeden. For olje- og gasselskaper krever en tilpasning til Paris-målene for indirekte scope 3-utslipp systemiske endringer, 

der sluttbruk gjennom forbrenning uten karbonfangst og -lagring (CCS) gradvis reduseres.  

 

Når det gjelder utslipp i scope 3 fra bruk av energiprodukter, mener vi derfor at det er hensiktsmessig for et energiselskap 

som Equinor å måle karbonintensitet i utformingen vår strategi. En slik tilnærming unngår negative insentiver som kan følge av 

å sette et absolutt reduksjonsmål for utslipp i scope 3, inklusive verdireduserende nedstengninger av karboneffektive olje- og 

gassinstallasjoner og risikoen for å flytte utslipp til mindre transparente og ansvarlige energileverandører. Selv 1,5 °C-

tilpassede scenarier forutsetter fortsatt utvikling og produksjon av olje og gass. Intensitetsbasert måling for scope 3-relaterte 

utslipp gir insentiver for Equinor til å bidra til avkarbonisering av industrien og energisystemet, i tillegg til å støtte en overgang 

til en bærekraftig økonomi – samtidig som man sikrer forsyningssikkerhet. 

 

Energiomstillingsplanen er fremlagt av styret for rådgivende votering under punkt 8. 

 

Ettersom energiomstillingsplanen og årsrapporten (gjennom rapportering i henhold til EUs direktiv om 

bærekraftsrapportering for selskaper) gir den etterspurte detaljerte informasjonen om selskapets utslippsreduksjons- og 

omstillingsambisjoner og tiltak – inkludert opp mot Parisavtalen – anbefaler styret at generalforsamlingen stemmer mot dette 

forslaget.  
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Forslag fra aksjonærer om at Equinors styre skal vurdere om selskapets planlagt økning av 
olje- og gassproduksjon er i samsvar med majoritetsaksjonærens forventninger 
 
Aksjonærene ACCR, Sampension og Folksam har fremmet følgende forslag til beslutning: 

«Styret må legge frem: 

1. sin vurdering av samsvar mellom selskapets planlagte økning av olje- og gassproduksjon som angitt i 

energiomstillingsplanen for 2025 og majoritetsaksjonærens forventninger, og å bemerke vesentlige 

uoverensstemmelser 

2. sin vurdering av samsvar mellom vekststrategien i det internasjonale segmentet på oppstrøms-siden av olje- og 

gassvirksomheten og majoritetsaksjonærens forventninger, og å bemerke vesentlige uoverensstemmelser, og 

3. forutsetningene om gjenværende karbonbudsjett som ble lagt til grunn for å gjøre disse vurderingene. 

Disse opplysningene skal gis senest på publiseringsdatoen for årsrapporten for 2025.» 

 

Aksjonærenes begrunnelse 

1. Selskapets eierskap  

Selskapet er ca. 71 % eid av den norske stat. Per 31. desember 2024 var den norske stat den største aksjonæren i 

selskapet, med 67 % av aksjene, og aksjeporteføljen forvaltes av Nærings- og fiskeridepartementet. Selskapets nest 

største aksjonær var Folketrygdfondet, den statlige kapitalforvalteren som forvalter fond på vegne av Statens 

pensjonsfond, med en eierandel på 4 prosent1. 

2. Majoritetsaksjonærens forventninger  

Gitt selskapets eierstruktur, er formelle offentlige uttalelser fra majoritetsaksjonæren svært relevante for 

minoritetsaksjonærer. På selskapets generalforsamling i 2023 leste møteleder opp en formell uttalelse fra Nærings- og 

fiskeridepartementet. Forslagsstillerne understreker følgende utdrag fra denne uttalelsen: 

Staten forventer ... at:...ii) Selskapet setter mål og iverksetter tiltak for reduksjon i klimagassutslipp på kort og lang sikt i 

tråd med Parisavtalen.2 (Majoritetsaksjonærens forventninger). 

Majoritetsaksjonærens forventninger er et kraftig signal til minoritetsaksjonærer som med rimelighet kan forventes å 

legges til grunn for selskapets strategiske retning. Ingen endring av denne formelle uttalelsen er siden blitt uttrykt av 

majoritetsaksjonæren. 

3. Selskapets planer virker å avvike betydelig fra majoritetsaksjonærens forventninger  

Forslagsstillerne har fremsatt forespørselen i vedtaket fordi selskapets planer, spesielt fokusert på olje- og gassleting og 

ekspansjon på oppstrømssiden, virker å være i vesentlig uoverensstemmelse med majoritetsaksjonærens forventning 

om at det "setter mål og iverksetter tiltak for reduksjon i klimagassutslipp på kort og lang sikt i tråd med Parisavtalen." 

Målene i Parisavtalen, som majoritetsaksjonæren har undertegnet, krever «å holde økningen i den globale 

gjennomsnittstemperaturen godt under 2 °C sammenlignet med førindustrielt nivå, og tilstrebe å begrense 

temperaturøkningen til 1,5 °C over førindustrielt nivå»3.  

Godkjente olje- og gassprosjekter, globalt, forventes å generere 465 Gt CO2-utslipp.4 Per januar 2025 var det 

gjenværende karbonbudsjettet (RCB) for å begrense den globale temperaturøkningen til 1,5 °C om lag 171 GtCO2
5

  og  

 
1 Equinor website, accessed 2 April 2025 
2 Minutes of Annual General Meeting, 10 May 2023 at point 9, Statement of the Ministry of Trade, Industry and Fisheries read 
by the company's Chair at the company's 2023 AGM 
https://cdn.equinor.com/files/h61q9gi9/global/8ec49409d8ac1bff4ba613604b3ffe36ee623d13.pdf?minutes-from-annual-
general-meeting-in-equinor-asa-10-may-2023.pdf. 
3 Paris Agreement, Article 2.1(a) 
4 ACCR analysis of Rystad Energy data. Includes all oil and gas production from operating and approved projects, from 2025 
to 2100, multiplied by CO2 combustion emission factors for crude oil and natural gas. 
5 Lamboll, R.D., Nicholls, Z.R.J., Smith, C.J. et al. Assessing the size and uncertainty of remaining carbon budgets. Nat. Clim. Chang. 
13, 1360–1367 (2023). https://doi.org/10.1038/s41558-023-01848-5. The remaining carbon budget (RCB) is adjusted to reflect 
the start of 2025, based on 2023 emissions data from the 2024 World Energy Outlook and estimated 2024 emissions from 
Carbon Brief analysis. 

https://www.equinor.com/investors/our-shareholders
https://cdn.equinor.com/files/h61q9gi9/global/8ec49409d8ac1bff4ba613604b3ffe36ee623d13.pdf?minutes-from-annual-general-meeting-in-equinor-asa-10-may-2023.pdf
https://cdn.equinor.com/files/h61q9gi9/global/8ec49409d8ac1bff4ba613604b3ffe36ee623d13.pdf?minutes-from-annual-general-meeting-in-equinor-asa-10-may-2023.pdf
https://doi.org/10.1038/s41558-023-01848-5
https://www.carbonbrief.org/analysis-global-co2-emissions-will-reach-new-high-in-2024-despite-slower-growth/
https://www.carbonbrief.org/analysis-global-co2-emissions-will-reach-new-high-in-2024-despite-slower-growth/


 

RCB for å «holde økningen i den globale gjennomsnittstemperaturen godt under 2 °C» var om lag 430 GtCO2.
6

. Det er 

akseptert at utslipp fra andre sektorer som stål, elektrisitet, sement eller arealbruk vil bruke opp noe av det 

gjenværende budsjettet. Dermed er det ikke rom for nye olje- og gassutbygginger i gjenværende karbonbudsjetter «i 

tråd med Parisavtalen»7.  

Med tanke på selskapets vesentlige ekspansjonsplaner, søker forslagsstillerne derfor avklaring om hvordan selskapet 

vurderer samsvaret av disse planene med majoritetsaksjonærens forventninger, og karbonbudsjettforutsetningene som 

brukes som grunnlag for disse vurderingene. 

4.  Internasjonal vekst innen olje og gass på oppstrømssiden fremstår som uforenlig med majoritetsaksjonærens    

        forventninger og skaper ikke akseptabel avkastning 

De lange ledetidene knyttet til selskapets internasjonale olje- og gass-segment på oppstrømssiden peker på ytterligere 

uoverensstemmelser mellom vekststrategien i dette segmentet og majoritetsaksjonærens forventninger. 

ACCRs analyse av Rystad-data viser at selskapet i det internasjonale segmentet historisk sett gjennomsnittlig har brukt 

18 år på å nå produksjonsstart fra funntidspunktet for en olje- og gassressurs8.  

Det internasjonale energibyrået (IEA) konkluderte med at det ikke er behov for nye olje- og gassprosjekter på 

oppstrømssiden med lang ledetid under det eneste Paris-tilpassede scenariet, netto nullutslipp innen 20509. 

En sentral pilar i selskapets strategi har imidlertid vært den raske veksten i den internasjonale olje- og 

gassvirksomheten. Dette ble bekreftet i kapitalmarkedsoppdateringen nylig med økte internasjonale produksjonsmål til 

>950 kfoe/d innen 2030, en økning på 40 % i forhold til produksjonsnivåene i 2024. 

 

Figur 1: Selskapets internasjonale olje- og gassproduksjon har tidoblet seg siden børsnoteringen, med planer om 

ytterligere 40 % økning innen 2030 

    

Disse vekstambisjonene omfatter en rekke store internasjonale prosjekter som forventes å komme i produksjon i løpet av 

de neste 10 årene, som Bacalhau, Rosebank fase 1, Flemish Pass BdN og Roncador10. Disse prosjektutvidelsene ser ut til å 

videreføre en strategi som er ikke er i samsvar med majoritetsaksjonærens forventninger.  

Den internasjonale vekststrategien for olje og gass har også gitt utilstrekkelig avkastning til aksjonærene.  Dette virker å 

være i strid med majoritetsaksjonærens mål, som eier, som er «høyest mulig avkastning over tid på en bærekraftig 

måte»11  

 

 

 
6 Schleussner, CF., Ganti, G., Rogelj, J. et al. An emission pathway classification reflecting the Paris Agreement climate 
objectives. Commun Earth Environ 3, 135 (2022). https://doi.org/10.1038/s43247-022-00467-w. The justification for using the 
90th percentile stems from the interpretation of the Paris Agreement's "well below 2 °C" objective as a significant strengthening 
of the earlier "below 2 °C" goal, aligning it with the IPCC's calibrated uncertainty language where "very likely" corresponds to a 
≥90% probability. 
7 This assumes carbon removals are not available at an unprecedented scale.  
8 ACCR analysis of Rystad Energy data. Calculated as the time taken to commence production from initial discovery, using a 
resources weighted average. 
9 IEA (2023), Net Zero Roadmap: A Global Pathway to Keep the 1.5 °C Goal in Reach, IEA, Paris 
https://www.iea.org/reports/net-zero-roadmap-a-global-pathway-to-keep-the-15-0c-goal-in-reach, Licence: CC BY 4.0 
10 Equinor Capital Markets Update 2025, pg53 
11 White paper [Meld. St. 6 (2022–2023)] ‘Greener and more active state ownership” The State’s direct ownership of 
companies” 

https://doi.org/10.1038/s43247-022-00467-w
https://www.regjeringen.no/en/dokumenter/meld.-st.-6-20222023/id2937164/?ch=1
https://www.regjeringen.no/en/dokumenter/meld.-st.-6-20222023/id2937164/?ch=1


 

Selskapets to lete- og produksjonssegmenter – norsk og internasjonalt – har levert radikalt forskjellig avkastning på 

eiendelsprofiler ut fra deres respektive base av eiendeler. Det norske lete- og produksjonssegmentet har levert sterk 

avkastning, med en gjennomsnittlig netto driftsinntekt på i gjennomsnitt 68 % av gjennomsnittlige eiendeler de siste tjue 

årene. Dette er 23 ganger avkastningen (på tilsvarende grunnlag) til det internasjonale E&P-segmentet, som i 

gjennomsnitt bare har vært 3 %12.   

 
Figur 2: Avkastningen fra selskapets internasjonale eiendeler på driftsresultatet har gjort det betydelig dårligere 

enn selskapets norske eiendeler (2005-2024) 

 

  

Når man ser på avkastningen fra selskapets godkjente internasjonale prosjekter, fant analyser produsert av 

Australasian Centre for Corporate Responsibility (ACCR)13  at disse prosjektene: 

• hadde 14,5 milliarder dollar (nominelt) i anskaffelse- og pre-FID-kostnader 

• hadde 94 milliarder dollar (nominelt) i investeringskostnader knyttet til utvikling 

• eroderte 3,6 milliarder dollar av netto nåverdi (NPV).  

 

Figur 3: ACCRs analyse finner at ~100 milliarder dollar i internasjonale investeringer anslås å gi minus 3,6 

milliarder dollar i netto nåverdi (NPV 
 

  

 

Når man ser på det internasjonale segmentet (inkludert andre kostnader, som mislykket leting) siden selskapets 

børsnotering i 2001, fant ACCR14 at det internasjonale segmentet hadde: 

• brukt 103 milliarder dollar (nominelt) av investeringskostnadene, og 

• skapt 2 milliarder dollar (nominelt) i verdi 

 

Forslagsstillerne bemerker derfor den tilsynelatende uoverensstemmelsen mellom selskapets internasjonale olje- og 

gassvekststrategi og majoritetsaksjonærens mål om «høyest mulig avkastning». 

 

 
12 Equinor financial statements from 2004 to 2023. When we refer to Equinor’s international segment, we are referring to all of 
its international oil and gas activities – even though they are currently reported as two separate segments. 
13 ACCR, Equinor’s challenge: which way to Paris? 
14 ACCR, The road not taken: Equinor’s alternative to international oil and gas growth 

https://www.accr.org.au/research/equinor%E2%80%99s-challenge-which-way-to-paris/
https://www.accr.org.au/research/the-road-not-taken-equinor%E2%80%99s-alternative-to-international-oil-and-gas-growth/


 

5.    Relevans for aksjonærer 

a. Interessene til langsiktige, diversifiserte investorer 

De fysiske og finansielle risikoene som klimaendringene utgjør, er systemiske, porteføljeomfattende og ikke 

diversifiserbare. Derfor utgjør handlingene til selskaper som direkte eller indirekte påvirker klimautfallene, risiko 

for det finansielle systemet, og for hele porteføljen av langsiktige, diversifiserte aksjonærer. 

b. Verdigrunnlag 
Forslagsstillerne har en god grunn for å prøve å forstå uoverensstemmelser mellom majoritetsaksjonærens 

forventninger og selskapets planer. Denne interessen er forankret i felles verdier om bærekraft, åpenhet, godt 

styresett og risikostyring. 

Forslagsstillerne ber om støtte for dette forslaget. 

 

Styrets respons 

Både Energiomstillingsplan 2025 og 2024-årsrapporten gir allerede detaljert informasjon om selskapets 

utslippsreduksjons- og omstillingsambisjoner og inkluder informasjon om hvordan vi håndterer klimarelaterte risikoer for 

å sikre robusthet og verdiskaping. Strategien er basert på tre pilarer: optimalisere olje- og gassporteføljen – herunder å 

øke produksjonen på kort sikt, levere lønnsom vekst innen fornybar energi, og utvikle nye markedsmuligheter innen 

lavkarbonløsninger. 

 

Som beskrevet i Energiomstillingsplanen anser vi vår strategi og forretningsmodell som forenlig med overgangen til en 

bærekraftig økonomi i tråd med målene i Parisavtalen. I denne vurderingen benytter vi en tredelt tilnærming: 1) Vi jobber 

med utslippsreduserende tiltak i vår egen drift, illustrert ved våre reduserte utslipp i scope 1+2 fra egenopererte 

aktiviteter og vår ambisjon for 2030, i samsvar med vitenskapsbaserte utviklingsbaner for 1,5°C; 2) Vi investerer i og 

iverksetter tiltak for å fremme avkarbonisering og omstilling av energisystemet og industrien. Dette reflekteres i vår 

netto karbonintensitets- og netto null-ambisjon, som inkluderer utslipp i scope 3 fra bruken av energiproduktene vi 

produserer. 3) Vi stresstester robustheten i våre investeringer og vår portefølje, inkludert mot scenarier som oppfyller 

de globale temperaturmålene beskrevet i Parisavtalen. 

 

I forbindelse med arbeidet med Energiomstillingsplanen har vi hatt dialog med en rekke interessenter og aksjonærer, 

inkludert Nærings- og fiskeridepartementet. Energiomstillingsplanen er fremlagt av styret for rådgivende votering under 

punkt 8. 

 

Den internasjonale olje og gassporteføljen: Både styret og administrasjonen vurderer jevnlig porteføljesammensetningen 

i forhold til selskapets overordnede strategi, eiendelenes økonomiske utvikling og andre relevante forhold som 

energietterspørsel og -sikkerhet samt klimarisiko. Dette gjelder hele selskapets portefølje. Scenarier for framtidige 

energibehov, inkludert de som er i tråd med begrensning av den globale oppvarmingen til 1,5 °C, viser at det er behov 

for olje og gass i flere tiår framover. For å møte etterspørselen i samfunnet ønsker Equinor å være en pålitelig 

leverandør i overskuelig framtid. Equinor har bygd opp en robust olje- og gassportefølje som vi mener vil fortsette å 

skape verdier etter hvert som tempoet for energiomstillingen øker. Vi har endret vår internasjonale portefølje de siste 

årene ved å fokusere og styrke vår virksomhet i færre land der vi tror vi kan skape mer verdi. Siden 2018 har vi gått ut 

av mer enn tjue land, samtidig som vi har ekspandert og styrket våre posisjoner i viktige land som Storbritannia, USA og 

Brasil. Denne optimaliseringen har forbedret kvaliteten på porteføljen og dens motstandsdyktighet med sterkere 

kontantstrøm og lavere utslippsintensitet. I 2024 leverte den internasjonale virksomheten rundt 33% av konsernets 

produksjon og en kontantstrøm fra driften på nærmere seks milliarder dollar – rundt 60 milliarder kroner. På 

kapitalmarkedsdagen 2025 viste vi hvordan den internasjonale olje- og gassporteføljen er godt posisjonert for å skape 

verdier, med tredobling av fri kontantstrøm etter skatt i perioden 2024 og 2027 og fortsette å øke den frem mot 2030, 

med en forventet økning på $3 milliarder for perioden 2025-2030 sammenlignet med året før. Vi viste også frem 

porteføljens robusthet – som er forventet å være kontantstrømnøytral etter skatt ved rundt $40 per fat i 2027 og rundt 

$35 per fat i 2030 – samt de kontinuerlige forbedringene i karbonintensiteten til våre opererte anlegg.  

 

 

 

 



 

Eksterne utslippsbaner, rammeverk og karbonbudsjetter: Som beskrevet i vår energiomstillingsplan, er ambisjonen å 

redusere våre netto opererte (scope 1+2) utslipp med 50 % fra 2015 til 2030 – en takt og skala som samsvarer med 

vitenskapsbaserte 1,5°C-baner, slik de er definert av IPCCs scenarioer. Energiselskaper som har betydelig høyere utslipp 

i verdikjeden (scope 3) enn fra direkte utslipp, står overfor en spesiell utfordring når det gjelder å vurdere hvordan 

strategiene deres forholder seg til eksterne utslippsbaner, rammeverk og karbonbudsjetter. Når det gjelder scope 3-

utslipp fra bruk av energiprodukter, mener vi det er hensiktsmessig for et energiselskap som Equinor å benytte et 

intensitetsmål for å informere strategien. En slik tilnærming unngår uheldige insentiver som kan følge av å sette et 

absolutt mål for reduksjon av scope 3-utslipp, inkludert verdireduserende nedstenging av karboneffektive olje- og 

gassanlegg og risikoen for å forskyve utslipp til mindre transparente og ansvarlige energileverandører.  

En netto karbonintensitetsindikator for scope 3-relaterte utslipp gir insentiver for Equinor til å bidra til avkarbonisering 

av industrien og energisystemet, i tillegg til å støtte en overgang til en bærekraftig økonomi – samtidig som man sikrer 

forsyningssikkerhet. Å nå målene i Parisavtalen vil kreve omfattende systemiske endringer på tvers av flere sektorer, noe 

som ikke kan oppnås uten kollektiv innsats eller uten å ta hensyn til etterspørselssiden. 

 

Ettersom energiomstillingsplanen, årsrapporten og kapitalmarkedsdagskommunikasjonen gir detaljert informasjon om 

ovennevnte, samt om selskapets strategi, portefølje og utslippstilnærming, anbefaler styret at generalforsamlingen 

stemmer mot dette forslaget. 
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